

To: Department of Economy and Tourism, Free Zone Council, and Free Zones in the Emirate of Dubai.

Subject: Virtual Assets Licensing Activities Issuance from February in the Emirate of Dubai [excluding DIFC].

The Virtual Assets Regulatory Authority [VARA] extends warm greetings to all of our stakeholders and partners.

VARA, as the specialist regulator for Virtual Assets in the Emirate of Dubai [excluding DIFC], undertakes to assure market security and stability as a pre-requisite to fulfil its mandate – and as such, aims to facilitate delivery of a best-in-class ecosystem that allows for global interoperability. The above is contingent on every individual participant's economic soundness and financial robustness to operate on par with international standards.

The UAE Cabinet issued a decision regulating virtual assets and service providers enacted in January this year, requiring

"A person wishing to engage in virtual assets activities must obtain the necessary preliminary approvals and permits from the Authority or the local licensing authorities - as the case may be - before proceeding with the licensing procedures from the local authorities concerned with commercial licenses."

VARA has issued the Full Market Product [FMP] Regulatory Framework effective 07-February-2023. Accordingly, Virtual Asset Service Providers' seeking commercial operating licences on your systems may be enabled on the selection of one/more of the below permissible activities:

- VA Advisory Services.
- VA Broker-Dealer Services.
- VA Custody Services.
- VA Exchange Services.
- VA Issuance.
- VA Lending-Borrowing Services.
- VA Management-Investment Services.
- VA Payments-Remittance Services.

Note: VA Proprietary Trading is an activity that must be registered and be granted a No Objection Certificate from VARA to confirm that the activity may be undertaken without a VA Licence.

VARA reminds all concerned parties to complete the attached form – incremental to ensuring adherence to the issued VA Framework. Our diligent process of VA activities inspections will kick off shortly, and any evidence [voluntary disclosure or audited discovery] of non-compliance with the Regulatory Framework may result in material punitive measures – fines/penalties including potential entity closure.

السادة/ دائرة الإقتصاد والسياحة، مجلس المناطق الحرة، المنطق الحرة في إمارة دبي... المحترمين.

الموضوع: تنظيم إصدار أنشطة الأصول الافتراضية من فبراير في إمارة دبي (ما عدا المركز المالي العالمي).

بداية تهديكم سلطة تنظيم الأصول الافتراضية بدبي أطيب تحياتها وتمنياتها لكم بدوام التوفيق والنجاح.

سلطة تنظيم الأصول الافتراضية، بصفتها الجهة المنظمة لقطاع الأصول الافتراضية لإمارة دبي (باستثناء مركز دبي المالي العالمي)، وهدفها لضمان استقرار السوق كمبدأ أساسي مسبق - وعلى هذا النحو، يهدف إلى تطوير أفضل نظام إيكولوجي في فئته يسمح بالتشغيل الإيكولوجي العالمي. وما ورد أعلاه، يتوقف على السلامة الاقتصادية لكل مشارك فردي والاستقرار المالي للعمل على قدم المساواة مع أفضل - المعايير الدولية في فئتها.

أصدر مجلس الوزراء الإماراتي قرارًا ينظم الأصول الافتراضية ومقدمي الخدمات الذي نفذ في يناير من هذا العام، مطالبًا التالي:

"يجب على الشخص الراغب بمزاولة أنشطة الأصول الافتراضية، الحصول على الموافقات والتصاريح المبدئية اللازمة من الهيئة أو سلطات الترخيص المحلية - حسب الأحوال - قبل مباشرة إجراءات ترخيصها من الجهات المحلية المعنية بالتراخيص التجارية".

أصدرت السلطة إطارها التنظيمي الكامل للتخصيص في 7 فبراير 2023 وفقًا لذلك، يرجى تحديث أنشطة النظام الخاصة بك فيما يتعلق بإصدار التراخيص التجارية لمقدمي خدمة الأصول الافتراضية مع الأنشطة التالية.

- خدمات الاستشارات للأصول الافتراضية.
- خدمات الوساطة للأصول الافتراضية.
- خدمات وصاية الأصول الافتراضية.
- خدمات استبدال الأصول الافتراضية.
- إصدار الأصول الافتراضية.
- خدمات إقراض واقتراض الأصول الافتراضية.
- خدمات إدارة أو استثمار الأصول الافتراضية.
- خدمات المدفوعات والتحويلات للأصول الافتراضية.

يرجى العلم إن نشاط تداول الملكية الخاصة للأصول الافتراضية يتطلب فقط التسجيل في سلطة تنظيم الأصول الافتراضية، وعليه سيتم إصدار شهادة لا مانع من السلطة لتأكيد أنه يمكن القيام بالنشاط بدون ترخيص من السلطة.

وعليه تنبه السلطة جميع الأطراف المعنية بإكمال النموذج المرفق - بشكل تدريجي لضمان الالتزام الكامل بإطار عمل الأصول الافتراضية ستبدأ عمليات التفتيش الصارمة الخاصة في أنشطة ترخيص الأصول الافتراضية، وقد يؤدي [الكشف الطوعي أو الاكتشاف المدقق] لعدم الامتثال للإطار التنظيمي إلى اتخاذ تدابير عقابية مادية - غرامات / عقوبات بما في ذلك إغلاق المنشأة المحتمل.

Attached are:

مرفق لكم التالي:

- Key Definitions – Nature of activities for the Virtual Asset Service Providers [VASPs].
- General FAQs.
- Pre-licensing [Initial Approval] assessment questionnaire.
- VARA licensing engagement process [DET and Free Zones].

- المصطلحات/ المفاهيم الرئيسية لطبيعة الأنشطة لمقدمي خدمات الأصول الافتراضية.
- الأسئلة الشائعة العامة.
- استبيان التقييم (الموافقة المبدئية) ما قبل الترخيص.
- عملية المشاركة في الترخيص (دائرة الإقتصاد والسياحة، والمناطق الحرة).

We will keep you updated on any content sessions, trainings or workshops being organised for your teams to be able to participate and be more effective facilitators or a SAFE market.

سيتم إطلاعك على الأحداث والمنتديات والدورات التدريبية والأنظمة القادمة في ورش العمل القادمة.

For more information on any of the contents of this notice, please contact the VARA via Email: varaconnect@vara.ae

للمزيد من المعلومات بهذا الخصوص يرجى التواصل عن طريق البريد الإلكتروني varaconnect@vara.ae

Sincerely Yours,

ولكم جزيل الشكر والتقدير..

Henson Orser

CEO – VARA

هنسون أورسر

الرئيس التنفيذي – سلطة تنظيم الأصول الافتراضية